
�יִתַַנִיִ זֶהֶ שָׁׁלִשֹׁׁ רְְגָלִָיִם" �יִ הִכִּ �ִיתִַי לִךְָָ כִּ "מֶֶה עָָשׁ
לִעָם ישׁרְאלִ ישׁ אתַ הכִּוח שׁלִ שׁלִושׁתַ הרְגָלִים כִּנִגָד שׁלִושׁתַ האבותַ

רואים בפרשת השבוע כשבלעם הולך לקלל את עם ישראל הוא לוקח את 
האתון שלו והמשנה אומרת )אבות ה, ו( שהאתון של בלעם היא אחת 

מהדברים שנבראו בבריאת העולם בערב שבת בין השמשות. הולכים בלעם 
ואומרים חז"ל שזה הגל אבנים שעשו  לקיר  והאתון שלו עד שמגיעים עד 
יעקב אבינו ולבן ואמרו שאף אחד מהם לא יעבור את הגל להזיק לשני, שם 
האתון של בלעם לוחצת את רגלו לקיר ובלעם שואל את האתון שלו למה 
רְגלָיִם"  שׁלָשֹׁ  זהֶ  �יִתַניִ  הִכ �יִ  כ לךְָ  �ִיתִי  עָש "מהֶ  לו  עונה  והאתון  כך  לו  עשתה 
אומר רש"י שרמזה לו האתון איך אתה מבקש לבוא ולעקור אומה ששומרת 
שלוש רגלים. נבוא ונשאל למה דוקא הטענה הזו שאלה האתון את בלעם 
וכי חסרות לנו מצוות שאנו מקיימים חוץ מהשלוש רגלים, אם כך למה טענה 
האתון של בלעם איך אתה רוצה לבוא והשמיד אומה ששומרת שלוש רגלים?

אלא אפשר לפרש ולומר יסוד גדול, הכוח של עם ישראל זה מזכות אבות, 
בתפילת י"ח אנחנו מתחילים אלֱהֵי אבַרְָהםָ. אלֱהֵי יצִחְָק ואֵלהֵי יעַקֲב. כמה 
אומות היו בעולם ולא נשאר מהן כלום, יוון שהייתה המלכות החזקה ביותר 
בעולם מבחינת העושר והחכמה, לא נשאר ממנה כלום. אשור, בבל, מצרים 

כולן נכחדו רק עם אחד נשאר נצחי זה עם ישראל בכוח של האבות שלנו.
בלעם רצה ליצור דבר חדש בעולם שגם להם יש זכות אבות, אברהם אבינו 
זה סבא שלהם, יצחק זה סבא שלהם, בלעם הקריב רק שני סוגי קורבנות 
�קָָר"  �ןֶ ב �קִ�ַח ב �קָָר רָץ אבַרְָהםָ ויַ פר ואיל. פר זה מסמל אברהם אבינו "ואְלֶ הַב
�סַ�בְךְַ  ב נאֶחֱַז  אחַַר  איַלִ  �הֵ  "והְִנ אבינו  יצחק  את  מסמל  ואיל  ז(  יח,  )בראשית 
�קְַרְניָו" )בראשית כב, יג( אילו של יצחק. בלעם רצה לטעון שגם לגויים יש  ב
זכות אבות ולכן עם ישראל לא יכולים לקחת את הארץ שלהם כי להם יש כוח 

של זכות אבות.

הפר,  כנגד  אברהם  רגלים,  שלוש  ששומרת  אומה  לבלעם  האתון  אומרת 
של  העושר  כל  היה  שמהם  הכבשים  כנגד  אבינו  ויעקב  האיל  כנגד  יצחק 
יעקב ואותם בלעם לא הקריב ולא הזכיר. אומה שיש להם שלושה רגלים, 
שלושה אבות ולא כמוכם שאתם נתפסים רק בשנים. וידוע שפסח זה כנגד 
אברהם אבינו, שבועות זה כנגד יצחק וסוכות זה כנגד יעקב ולכן בסוכות היו 
מביאים שבעים פרים כנגד שבעים אומות העולם וזה הכוח של יעקב אבינו. 
לכן האתון טענה את זה לבלעם על הכוח של האבות הקדושים כי מי שקשור 

בשורש שלו לאבות הקדושים יש לו כוח.

כלום לא יכול לספק את האדם, הנפש של האדם שום עניין בחיים לא יכול לספק אותה, כל דבר שמספק אותה זה משהו לשעתו.
 אדם צוחק, שמח, יושב עם חברים, צחק צחוק גדול. קם והלך, עבר, חוזר העצבות, חוזר הכל. אין דבר שגורם לאדם סיפוק אמיתי בנפש, יש דבר אחד 

שגורם לאדם סיפוק אמיתי בנפש זו התורה הקדושה, מתי שאדם לומד תורה, מתי שאדם עובד את השם בקדושה ובטהרה הוא מגיע לסיפוק אמיתי 
בנפש. 

סרקו את הברקוד החדש 
והצטרפו לקבוצה של כבוד 
האדמו"ר רבי יאשיהו יוסף 

פינטו שליט"א



"והְֵמֶ�ָה בכִֹּיִם פֶּ�ֶתַַח אהֶֹלִ מֶועֵָֹד"
שׁלִושׁתַ העָצותַ לִנִצח אתַ יצרְ הרְעָ שׁבא לִאדם

לכל אדם בחיים יש התמודדות עם היצר הרע, היצר הרע בא לכל אדם 
בדרכים אחרות להחטיא אותו ולהכשיל אותו. עם כל אדם נלחם היצר 

אותו,  ולהפיל  אותו  להכשיל  יכול  שהוא  חושב  שהוא  איך  פרטנית  מלחמה 
להוריד אותו ממעלתו, זה לא שיצר הרע בא לכל אדם באותה צורה. האדם 
אותו במלחמה,  ומכניע  יצרו  איך הוא מתגבר על  ולדעת  להיות חכם  צריך 
גם במלחמה הכללית שיצר הרע בא לכלל וגם במלחמה הפרטית שהוא בא 

להילחם עם האדם.

מובא בגמרא )ברכות ה.( א"ר לוי בר חמא אמר ר"ש בן לקיש לעולם 
 � � אמִרְו � ואְלַ ת�ֶחֱטָאו ירגיז אדם יצר טוב על יצר הרע שנא' )תהלים ד, ה( "רִגזְו
� סלֶהָ". אם נצחו מוטב ואם לאו יעסוק בתורה,  ודְמֹ�ו �בַכְםֶ  בלִבְבַכְםֶ עַל משְִׁכ
� בלִבְבַכְםֶ אם נצחו מוטב ואם לאו יקרא קריאת שמע שנאמר  שנאמר אמִרְו
� סלֶהָ. �בַכְםֶ אם נצחו מוטב ואם לאו יזכור לו יום המיתה שנאמר ודְמֹ�ו עַל משְִׁכ
הגמרא נותנת שלושה עצות איך לנצח את יצר הרע, עצה ראשונה אומרת 
הגמרא שהאדם יעסוק בתורה, כשהיצר הרע בא לאדם ומנסה להכשיל אותו 
עם מחשבות רעות ודברים לא טובים, ישב וילמד תורה, ישמע שיעור תורה 
או יקרא ספר דברים ותהלים זו העצה הראשונה לנצח את היצר הרע. אם 
ניצח את יצר הרע טוב, אם לא ניצח יקרא קריאת שמע. קרא קריאת שמע 
ולא הצליח לנצח את יצר הרע והוא עוד קשה וחזק, יזכיר את יום המוות ואז 

האדם מתחזק וינצח את היצר הרע.

על פי זה אפשר לבאר בפרשת השבוע, יצר הרע ניסה להחטיא את עם 
ישראל בחטא של עריות והיה מצב קשה, אחד המצבים החמורים שעם 

ישראל של שבט  עריות עד שנשיא בעם  ביצר הרע של  ישראל התדרדרו 
שמעון התדרדר עם גויה לדברים קשים ביותר וגם פה אנחנו רואים שכך בני 

ישראל התנהגו כמו שהגמרא אומרת לנו עם השלושה עצות.

התורה הקדושה אומרת לנו "והְֵמ�הָ בכֹיִם" בוכים זה להזכיר את יום המיתה, 
ישבו  מועֵֹד"  אהֶֹל  "פ�תֶַח  ובכו בכדי להינצל מהיצר הרע.  ישראל עמדו  בני 
כי  התורה,  לימוד  ידי  על  הרע  היצר  את  ולנצח  תורה  ללמוד  בכדי  בפתח 
ישראל.  לבני  התורה  את  ואומר  עומד  היה  רבנו  משה  מועד  אוהל  בפתח 
הקב"ה נתן את התורה בהר סיני, אבל אחרי כן משה רבנו היה נותן שיעורי 
תורה ומלמד אותה לבני ישראל בפתח אוהל מועד. ובתרגום יונתן אומר על 
וקוראים קריאת  שְׁמעַ שהיו בוכים  וקְַרְייַן  �כַיְיַן  ב �ן  ואְיִנו המילים "והמה בוכים" 

שמע.

במצב הקשה של חטא  עמדו  ישראל  רואים שבמצב הקשה שבני  כך  אם 
בנות מואב שהיה בשיטים, גם כן קיימו את השלוש עצות להינצל מיצר הרע 
בוכים להזכיר את יום המוות, פתח אוהל מועד ללמוד תורה וקוראים קריאת 

שמע.

וזה יסוד גדול, כל אדם שנמצא במצב קשה ורואה שיצרו מתגבר עליו, ילמד 
תורה, יקרא קריאת שמע ויזכיר את יום המיתה. ועל ידי שלושה דברים אלו 

הוא מכניע ומנצח את יצר הרע ועולה ומתעלה להכניע את היצר הרע 
שבתוכו

שׁאלִה: 

כִּבוד הרְב, אנִי שׁמֶה לִב שׁהאנִשׁים הטובים בעָולִם הם סובלִים יותַרְ. האם זֶה שׁייךָ לִמֶי שׁישׁ נִשׁמֶה גָבוהה יותַרְ הוא סובלִ יותַרְ? 

תַשׁובה: 

אדם שׁישׁ לִו נִשׁמֶה גָבוהה אזֶ הוא צרְיךָ לִזֶכִּךָ אותַה וכִּלִ דברְ קטן שׁהוא טועָה בחיים הקב"ה מֶעָנִישׁ אותַו מֶהרְ. אדם שׁהוא נִשׁמֶה גָבוהה 
אזֶ כִּלִ טעָותַ שׁהוא עָשׁה, הקב"ה מֶקפֶּיד איתַו הקפֶּדה גָבוהה.

נִסתַכִּלִ עָלִ מֶשׁה רְבינִו, מֶשׁה רְבינִו הגָדולִ שׁבעָולִם, הקב"ה אמֶרְ לִו, תַדברְ אלִ הסלִעָ, הוא היכִּה אתַ הסלִעָ, עָלִ זֶה הוא איבד אתַ הדברְ הכִּי 
גָדולִ לִא לִהיכִּנִס לִארְץ ישׁרְאלִ. 

אזֶ הקב"ה מֶקפֶּיד, מֶדקדק, כִּמֶה שׁאתַה יותַרְ גָדולִ, הקב"ה מֶדקדק איתַךָ יותַרְ לִכִּן צרְיךָ זֶהירְותַ גָדולִה ביותַרְ, כִּמֶה שׁאדם בעָלִ מֶדרְגָה 
יותַרְ גָדולִה מֶדקדקים איתַו יותַרְ.   



�ןֶ צפִֶּ�ורְֹ" �לִָקָ ב �רְְַא ב "ויַ

הסגָולִה הגָדולִה בקרְיאתַ פֶּרְשׁתַ בלִק

פרשת בלק היא מהפרשיות החשובות ביותר ויש בה סגולות ודברים נשגבים, 
אחת ההנהגות של ק"ק "שובה ישראל" זה לקרוא ביום שלישי מידי שבוע 
את כל פרשת בלק. אומרים רבותינו הקדושים שהכוח של פרשת בלק הוא 

שאם אדם מתכנן לעשות רע לחבירו או אנשים שחושבים לעשות רע 
למישהו והאדם קורא את פרשת בלק, אז כל התכנונים וכל המזימות שזממו 

לעשות לאדם ואפילו שלא יודע את מה שתכננו וזממו לעשות לו, בכוח 
הקריאה של פרשת בלק הקב"ה מבטל אותן כי כך היה גם עם בני ישראל.

בלק  ישראל,  לעם  לעשות  מתכננים  ובלעם  בלק  מה  ידעו  לא  ישראל  בני 
ובלעם עמדו ליד מחנה עם ישראל כמו תיירים עומדים ומסתכלים על עם 
ישראל שיצא ממצרים, הולכים ממקום אחד למקום שני ומקריבים קורבנות, 
עם ישראל לא ידע מה קורה שם. בלק ובלעם ניסו לקלל ולהביא חורבן והרס 

גדול ביותר, כליה לעם ישראל. אבל הקב"ה הציל את עם ישראל מבלי 
שידעו, מבלי שהתפללו וביקשו שום רחמים והצלה, הקב"ה הציל אותם 

מהתוכנית של בלק ושל בלעם.

וחושבים  אנשים שמתכננים  יש  זוכה שאם  הזו,  את הפרשה  אדם שקורא 
לעשות לו דבר רע, בכוח הקריאה של פרשת בלק זה מבטל את כל התוכניות 
והעצות, המחשבות וכל הדברים הרעים שמישהו מתכנן לאדם, הכל מופר 

ובטל, לא שריר ולא קיים, אין מציאות שיפגעו באדם בכוח של פרשת בלק.

ככל שיותר מעמיקים ומבינים יותר בעומק של פרשה זו, זוכים לסיעתא 
דשמייא שאם חושבים על האדם דברים רעים לא יעלה בכוחם של האנשים 

להזיק לאדם שום נזק ושום דבר רע.

לכן האדם יקבע פעם בשבוע ללמוד פרשת בלק בכל הכוח ולהקפיד בזה 
הקפדה גדולה, מי יודע איפה יושב אדם בסוף העולם וזומם רע על האדם, 
מתכנן לפגוע בפרנסה של האדם, בחירות שלו, בטוב שלו או במשפחה שלו. 
על ידי קריאת פרשת בלק, האדם מסיר את כל התוכניות וכל הדברים הרעים 
שזממו וחשבו לעשות לו וכך הכל מופר ויורד ואפילו מבלי שהאדם ידע אילו 

ניסים קרו לו או דברים רעים רצו לעשות לו והקב"ה הושיע אותו.

�הֵ עַָם יצָאָ מִֶמֶ�ִצרְְַיםִ" "הִנִ

כִּוונִתַו הנִסתַרְתַ שׁלִ בלִק בקרְיאתַו לִבלִעָם

רואים בפרשת השבוע בני ישראל מתקרבים לארץ ישראל, עוברים ליד מואב 
�הֵ  יודע מה לעשות ושולח לקרוא לבלעם בן בעור "הִנ ובלק מלך מואב לא 
יצָאָ ממִ�צִרְַיםִ". שואל אור החיים הקדוש מה זה עם יצא ממצרים, הרי  עַם 
כל העולם שמעו ופחדו, בקריעת ים סוף לא רק הים נקרע לשנים אלא בכל 
מקום שהיה מים בעולם, המים נקרעו לשניים וכולם ידעו שזה בגלל שעם 
ישראל יצא ממצרים והקב"ה קרע להם את הים. כך גם מתי שהקב"ה ירד 
בהר סיני לתת את התורה בכל העולם היו קולות וברקים, אם כך מה זה מה 
שבלק אומר לבלעם הנה עם יצא ממצרים, הרי בלעם הראשון שידע שעם 

ישראל יצא ממצרים?

אלא אומר "אור החיים" הקדוש יסוד גדול, מתי שפרעה פחד מעם ישראל 

הוא קיבץ את שלושת היועצים החזקים שלו, איוב בלעם ויתרו שאיתם היה 
מטכס עצות ודן בדברים החשובים במצרים. בלעם אמר לפרעה לא לפחד 
כי יש לו כוח של קללה וכך יקלל אותם ולא יצאו ממצרים. על ההבטחה הזו 
שבלעם הבטיח לפרעה שיקלל את בני ישראל והם לא יצאו ממצרים וישארו 
וזהב. גם כל הגוים  שם, פרעה גידל את בלעם למעמד גבוה ונתן לו כסף 
שפחדו מעם ישראל היו עושים טוב לבלעם ושולחים לו מתנות, שיקלל את 

בני ישראל ויזיק להם.

אם כך שולח בלק לבלעם, כל ההבטחות שהבטחת לפרעה ולגוים לא 
התקיים כלום, העם יצא ממצרים והוא מגיע לפה. אומר אור החיים הקדוש 
כל מה שאמר בלק לבלעם היה כדי ללעוג לו שלקח כסף ורכוש מכולם, לקח 

כבוד מכולם ובסוף לא יצא מזה כלום.

�ֶה" �רְֵ אֵלִיֶךָָ אתַֹוֹ תַַעֲָשׁ �ָברְָ אֲשֶׁׁרְ אֲדַב "ואְַךְָ אֶתַ הַד

לִפֶּעָמֶים גָם אם נִרְאה שׁישׁ לִאדם ברְכִּה זֶו קלִלִה עָבורְו

ישראל  לקלל את עם  ללכת  רואים שבלעם מנסה  אנחנו  בפרשת השבוע 
�א" שלא ילך  �ךְ הו �יִ ברָו והקב"ה אומר לו "לאֹ תֵלךְֵ עִמ�הֶָם לאֹ תָארֹ אתֶ הָעָם כ
איתם, עד  ללכת  רק  רוצה  לקלל. בלעם מנסה לשכנע את הקב"ה שהוא 
�ָברָ  �ם לךְֵ אתִ�ָם ואְךְַ אתֶ הַד � הָאנֲשָׁיִם קו �אָו שהקב"ה אומר לו "אםִ לקְִראֹ לךְָ ב
�הֶ" ופתאום בלעם רוצה לברך את עם ישראל,  תַעֲש אתֹוֹ  �רֵ אלֵיֶךָ  אשֲׁרֶ אדֲַב
רוצה  הוא  ורגע אחרי  לקלל  רוצה  איך בלעם ברגע אחד  מובן  לא  זה  דבר 

לברך?

אלא אומרים רבותינו הקדושים שגם הברכה שרצה לברך היא הייתה קללה, 
�בִעְטָ" )דברים לב, טו( שיהיה  �ן ויַ �שְִׁמןַ ישְֻׁרו בלעם רצה לברך את עם ישראל "ויַ

להם הרבה טוב ומרוב טוב שיתקלקלו.

לפעמים מתי שאדם רואה שנהיה לו טוב, זה עושר שמור לבעליו לרעה. לכן 
הרבה פעמים שרואים אדם מצליח ודרך רשעים צלחה, שידע שזו קללה ולא 
ברכה. לפעמים רואים אדם שטוב לו והוא מרוויח ועשיר זו קללה ולא ברכה, 
משהו רע מסתתר לו. הבהמות לפני ששוחטים אותן מפטמים אותן, כולם 
חושבים הנה הבהמה עם הרבה בשר והיא בריאה, רואים שיש בה הרבה 

בשר וזה טוב לה אבל לא, זו הכנה לשחיטה.

לרעה.  לבעליו  שמור  עושר  שזה  האדם  את  מגדיל  הקב"ה  פעמים  הרבה 
כך בלעם בירך, עשה שרצה לברך את עם ישראל ברכות שיהיו עושר שמור 

לבעליו לרעה.

השׁתַדלִו צדיקים לִלִמֶוד בכִּלִ יום שׁלִישׁי אתַ פֶּרְשׁתַ בלִק, זֶה אחד מֶהיסודותַ שׁלִ "שׁובה ישׁרְאלִ".

 ידועָ מֶה שׁכִּתַוב בספֶּרְים הקדושׁים, כִּשׁישׁ אדם שׁמֶתַכִּנִן לִעָשׁותַ רְעָ לִמֶישׁהו אחרְ ואפֶּילִו שׁהשׁנִי לִא יודעָ, ורְוצים לִעָשׁותַ רְעָ לִיהודי, מֶתַי 
שׁאדם לִומֶד פֶּרְשׁתַ בלִק אזֶ כִּלִ התַוכִּנִיותַ הרְעָותַ שׁמֶישׁהו מֶתַכִּנִן לִעָשׁותַ לִחברְו, הקב"ה מֶכִּשׁילִ אותַם. וכִּמֶו שׁבלִק תַכִּנִן לִעָשׁותַ רְעָ לִעָם 
ישׁרְאלִ, ועָם ישׁרְאלִ אפֶּילִו לִא ידעָ מֶה בלִק רְצה לִעָשׁותַ, כִּךָ מֶי שׁקורְא פֶּרְשׁתַ בלִק, הקב"ה מֶורְיד אתַ כִּלִ התַוכִּנִיותַ וכִּלִ המֶחשׁבותַ וכִּלִ 
העָצותַ הרְעָותַ שׁלִ כִּלִ האויבים והאנִשׁים הלִא טובים שׁחושׁבים עָלִ האדם, מֶקלִקלִ מֶחשׁבתַם ולִא נִותַן לִידם מֶנִוחה. לִכִּן צדיקים, כִּלִ בנִי 

הקהילִה הקדושׁה, לִהקפֶּיד בפֶּרְשׁתַ בלִק בכִּלִ הכִּוח בכִּלִ יום שׁלִישׁי, לִחזֶק אתַ זֶה שׁבעָ"ה יהיה ישׁועָה ושׁמֶחה גָדולִה. 



בן עטר. מסופר על  חיים  רבי  "אור החיים" הקדוש,  יש מעשה מפחיד על 
אור החיים הקדוש, פעם אחת הוא נסע באוניה ופתאום היה סערה גדולה 
בלב ים, האוניה נשברה. אור החיים טבע, בנס הוא מצא חתיכת קרש, אחז 
בקרש, בכל הגלים הגבוהים, עבר את הכל הגיע לחוף, הגיע לחוף שומם. 

אור החיים הקדוש היה בסכנת חיים, ממש עמד למות, היה בתשישות 
גדולה, תש כוחו, בקושי היה זוחל על הריצפה. היה מקום שומם, הוא היה 
זוחל, היה רעב, עייף, צמא, קר לו, מרחוק הוא ראה איזה בקתה, בית מעץ, 
עם אור בפנים. זחל אור החיים הקדוש עד בפנים, הגיע לדלת, דפק, לא 

פתחו. 

פתח אור החיים הקדוש את הדלת ונכנס. הוא ראה בית חם, יש שם שולחן 
ישב, היה בסכנת חיים, על שלושה  ויש שם מיטה. האור החיים  אוכל  עם 
דברים רק מתים, אדם שבסכנת חיים המון דברים מהתורה מותר לו לעשות 

אותם להציל את נפשו, אור החיים הקדוש לקח מהשולחן פירות, אוכל 
שמותר לאכול, אכל ושתה, שכב על המיטה ונרדם. 

פתאום הוא מתעורר ומוצא סביבו קבוצה של אנשים רעים, שודדים רעים, 
שזה הבית שלהם. אמרו לו, מצאת איפה להיכנס, לגנוב לנו את האוכל שלנו, 
לישון במיטה שלנו, אנחנו פה הורגים אנשים, מחפשים אנשים ובאת ליד 

שלנו ואכלת לנו ולקחת לנו ושתית לנו וישנת במיטה שלנו. 
אמרו לו, עכשיו אנחנו עושים לך משפט, מה המשפט, ישב ראש השודדים 
עם החברים שלו, המשפט להרוג את אור החיים הקדוש. אור החיים הקדוש 
אמר, בבקשה תהרגו, תעשו מה שאתם רוצים. אתם רוצים שאני אחזיר לכם 

את זה, אני אחזיר לכם מה שעשיתי, אבל מה שאתם רוצים תעשו. 
התחילו לדבר קצת עם אור החיים הקדוש, אחד מהשודדים, ראש השודדים 
פתאום אומר לו, אתה מוכר לי. אמר לו, אני רב במקום פלוני אלמוני. אמר 
לו ראש השודדים, לפני עשרים וכמה שנים גרתי שם ואתה הרב, אני מכיר 
אותך. אמר לו אור החיים הקדוש, מי אתה ומה אתה, אמר לו אותו אדם אני 

ממשפחת כך וכך. 

אמר לו אור החיים הקדוש, אני מכיר את המשפחה שלך, איך הגעת לפה, 
איך הגעת לשפלות הזאת? אמר לו אותו אדם, האבא והאמא שלי היו רבים 
איתי, לוחצים אותי, התדרדרתי, עזבתי את המשפחה, נהייתי פושע, עליתי 

להיות ראש הפושעים, ראש השודדים, ראש האנשים הרעים והמסוכנים. 
הרהורי  בו  נכנס  תשובה.  הרהורי  בו  נכנס  איתו,  דיבר  הקדוש  החיים  אור 
תשובה גדולים, התחיל לבכות, אמר לאור החיים הקדוש, לא נעשה לך כלום 
אבל תתן לי עצה עכשיו אתה, איך השם יסלח לי, הרגתי אנשים, אפילו את 
ההורים שלי ציערתי, היכיתי, גזלתי, שפכתי דם של עשרות אנשים, מה אני 

אעשה שהשם יסלח לי. 

יסלח לך.  לו אור החיים הקדוש אני אעשה לך תיקון תשובה שהשם  אמר 
אמר לאור החיים הקדוש, רבי תגיד לי מה התיקון שלי. אמר לו אור החיים 
קופסא  על  אותו  ותשים  יום  באותו  שנולד  פיתן  נחש  ותחפש  לך  הקדוש, 
קטנה על הגב שלך ושבע שנים תיתן כל יום לנחש לאכול. הוא יהיה סגור 
על הגב שלך, כל יום תעשה חור קטן, תכניס לו כמה גרגרים של אוכל, תאכיל 
אותו שבע שנים על הגב שלך ואחרי ששבע שנים תאכיל אותו ותדאג לו, 
תפתח בשנה השביעית את הקופסא שינשך אותך ותמות, זה התיקון שלך. 

אותו אדם אמר, הרב צדיק, אור החיים הקדוש היה מלאך השם צבאות, הרב 
אומר שכך צריך לעשות, כך אני אעשה. הלך, חיפש נחש פיתן שנולד באותו 
יום, שם אותו בקופסה, כל יום היה נותן לו לאכול, לאכול שבע שנים. אחרי 

שבע שנים פתח את הקופסא, הנחש יצא הכיש אותו ומת. 
אחרי כמה ימים עבר זמן, אור החיים הקדוש חולם את אותו אדם שאומר לו 

בשמיים, זה התיקון שלי, אני מת אבל עליתי למקום גדול בשמיים. 
אומרים כל חכמי המוסר מה היה, האדם הזה אבא שלו גידל אותו, ילד אותו, 
גיל שבע כבר הילד בחיים  יכול להתמודד לבד,  גיל שילד  זה  גיל שבע  עד 
פחות או יותר יכול להתמודד. ההורים גידלו אותו, האמא מהיום שנולד נתנה 
לו לאכול, נתנה לו לשתות, שמרה עליו, האכילה אותו, נתנה לו הכל והוא 
מה עשה, כפר בהורים, הזיק להורים, ציער את ההורים, ציער את מי שעשה 
לו טוב. ההורים עשו לו טוב, אבא ואמא לא משנה מה, עשו לך טוב, ציערת 

אותם. 

אמר אור החיים הקדוש, מתי שאדם עושה עבירה אנחנו אומרים בתפילה, 
� עֲו ֹנתֹ רִאשׁנֹיִם", וכי  �רָ לנָו � עֲו נֹתֹ רִאשׁנֹיִם". מה הפירוש "אלַ ת�ִזכְ �רָ לנָו "אלַ ת�ִזכְ
� עוֲ ֹנתֹ רִאשׁנֹיִם"? אלא יש  �רָ לנָו עוונות ראשונים כן השם יזכור, מה זה "אלַ ת�ִזכְ
פה יסוד גדול,  אדם עשה עבירה ראשונה זה הבסיס, על העבירה הראשונה 
באים עוד עבירות. אם שוברים את העבירה הראשונה, כל העבירות נופלות. 
זה הבעיה  רִאשׁנֹיִם", העוונות הראשונים  עוֲ ֹנתֹ   � לנָו �רָ  ת�ִזכְ "אלַ  לכן אומרים 
של האדם בחיים. הגניבה הראשונה, השקר הראשון, הלשון הרע הראשון, 

� עֲו ֹנתֹ רִאשׁנֹיִם", העוונות הראשו �רָ לנָו ־הראשון, זה הקלקול הגדול. "אלַ ת�ִזכְ
נים זה הבעיה של האדם.  

אותו אדם מה היה הבעיה שלו הראשונה, כיבוד אב ואם, הוא לא זכר וציער 
את האבא והאמא שגידלו אותו, שנתנו לו לאכול ולשתות, שעשו לו את כל 

הטוב.  

אמר אור החיים הקדוש, זה התיקון שלו, על מה שלא כיבד את ההורים, הנה 
אותו, אחרי שבע שנים  גידלת  לו, שבע שנים  אותו, דאגת  הנחש האכלת 
מה, הוא הורג אותך. הנחש הזה שדאגת על הגב שלך שבע שנים הוא הורג 
אותך ואותו אדם בא בחלום לאור החיים הקדוש ואמר לו, בשמים סלחו לי על 
כל מה שעשית. אור החיים הקדוש אמר לו את התיקון שלו, שזה התיקון שלו.

אדם צריך להיזהר מאד מאד מהדברים הראשונים, מהחטאים הראשונים, 
הדיברות.  מעשרת  היהדות,  של  מהיסודות  ואם,  אב  מכיבוד  מהיסודות, 
צריך  אדם  הדיברות  עשרת  של  היסודות  הדיברות,  עשרת  של  מהיסודות 
�דֵ אתֶ אבָיִךָ ואְתֶ אמִ�ךֶָ", "לאֹ תִגנְבֹ",  �בַ להיזהר ממנם זהירות גדולה ביותר, "כ
היסודות  צריך לשמור את  ב-יג(, אדם  כ,  )שמות  תִנאְףָ"  "לאֹ  תִרְצחַ",  "לאֹ 

הראשונות של עשרת הדיברות, זה היסודות שעליהם בנויה התורה. 
יש  מילים,  עוד שבע  ועוד בסוף  מילים  יש תרי"ג  כתוב שבעשרת הדברות 
"כתר", שש מאות ועשרים אותיות יש בעשרת הדיברות, עשרת הדיברות זה 
כתר של התורה הקדושה, הכתר של התורה הקדושה זה עשרת הדיברות. 

יסוד גדול, כל  אדם צריך להיזהר זהירות גדולה ביותר בכל המצוות ולדעת 
מעשה טוב שאתה עושה זה יזכר לך, זה ישמר לך, אתה לא יודע איפה תקבל 

את זה. אבל אין בן אדם שעשה טוב ויצא לו רע מזה. 


